
Referat 
 

 

Tid: 08.03.2023 kl. 14.00-18.00 

Sted: Virtuelt, Teams 

i: ekstra møde indsat pga. travle dagsordner  

 

Tilstede: Per Norman, Line Schiellerup, Charlotte Larsen, Børge Bo Hansen, Anders Breinholt 

Nielsen, Mie Knudsen, Katja, Bente Sørine Andersen (frem til kl. 16) og Robert-Jan Nienhuis, 

Jesper Ottosen (18 min forsinket) 

Fraværende: Miran Ugljen, Mikkel Hellesøe, Per Tornøe, Rasmus Sylvest Mortensen, Tilde 

Randsborg 

 

1. Velkomst v. regionsformand  
 

Ordstyrer til dette møde er Mie Knudsen 

 

Dagsorden og ordstyrer godkendes 

Line byder velkommen  

2. Orientering v. formand – O (15 min) 

Line orienterer om flytning af juni-mødet. Der vil komme en mail ud med forslag. 

Sundhedsmarkedsdag 

Line fortæller om henvendelse fra Amager Lokalråd om DFys deltagelse på sundhedsmarkedsdag. 

RB deltager ikke, men Regionskontoret vil videresende til de lokale fysioterapivirksomheder i 

området (medlemmer).  

Charlotte mener, at sådan en deltagelse kræver planlægning med inddragelse af noget aktivt 

bevægelsesaktivitet. Det er ikke godt nok at møde op med et lille bord til snak.  

Anders henviser til Amagermatriklen og Hvidovre Hospital. Dette er en oplagt invitation til praksis 

og borgernært i KBH-kommune, og skal fanges lokalt.  

Charlotte fortæller, som repræsentant for kommunen, at hun ikke har fået en invitation, men vil 

gerne sætte foden ind ved det træningscenter, der ligger lokalt på Amager 



Line sender invitation til Robert-Jan som arbejder på AHH, HVH. Line sørger for at få 

videreformidlet til Tårnby og Dragør kommune.  

Sekretariatet 

DFys forhandlingschef Nicolai Robinson har fået ny stilling stopper i DFys ved udgangen af marts 

md. Stillingsopslaget bliver først slået op, når der er blevet ansat ny direktør 

Der bliver taget godt hånd om sekretariatet i den nuværende og kommende situation. Janne 

Hemphrey er konstituerende direktør. Det er nødvendigt med nogle midlertidige ændringer i 

organiseringen som Janne er i gang med. Ny direktør forventes ansat fra 1.6. 

 

Nye regler for honorering af fagpolitisk arbejde i DFys 

Line fortæller om regler for fagligt arbejde omkring DFys. Der gives enhedshonorar til selvstændige 

(lejere og ejere). De skal bl.a. sikre en bedre forventnings forventningsafstemning omkring 

honoreringen ift. arbejdsgruppe.  

  

Kritisk revisor 

Vi skal som følge af Repræsentantbeslutning have valgt 2 kritiske revisorer. Der skal helst 

rekrutteres nogle forud for generalforsamlingen. Line opfordrer alle RB-medlemmer til at prikke til 

medlemmer, der kan give deres opstilling til kende til generalforsamlingen, men helst give besked 

til rhs@fysio.dk inden   

Der vil blive sendt information ud ang. dette.  

Andet nyt 

Line oplyser om, at kommende regionsbestyrelses konference og dialogmøde dato er slået fast til d. 

17/18 november 

3. Orientering v. RB-medlemmer  
 

Charlotte oplyser om at, kort status om rygcenteret gerne må komme ud med referatet, det blev 

efterlyst på sidste RB-møde.  

Charlotte oplyser også om, at FH Hovedstaden inviterer til Temamøde om Københavns Kommunes 

kommende budgetforhandlinger onsdag den 3. maj kl. 09:00-10:30.  

På mødet deltager borgmestrene: Overborgmester Sophie Hæstorp Andersen (S), Teknik- og 

miljøborgmester Line Barfod (EL), Socialborgmester Karina Vestergård Madsen (EL) og 

Sundheds- og omsorgsborgmester Sisse Marie Welling (SF), som hver kommer med et oplæg. 

Oplæggene tager udgangspunkt i de kommende budgetforhandlinger, ambitionerne på deres 

respektive områder, hvad vi kan forvente os af de kommende forhandlinger / fokuspunkter, og hvor 

vi som fagbevægelse kan spille en rolle i at få lønmodtagernes mærkesager på dagsordenen. 

 

mailto:rhs@fysio.dk


Anders oplyser om, at han og Charlotte Larsen allerede er blevet genvalgt til bestyrelsen på TR-valg 

Derudover skal der afholdes kommunalt TR netværksmøde næste uge 

4. Evaluering af Nål og Skål (25 min) D & B 

 

 

Indstilling 

a. RB evaluerer Nål og Skål arrangementet 

b. På baggrund af evaluering, beslutter om Nål og Skål gentages 

• kommer med indputs til kommende arrangement 

o hvornår, hvordan, hvor henne 

 

Bestyrelsen evaluerer Nål og Skål.  

 

ad. a ) Hvad fungerede godt og hvad fungerede ikke? 

 

ad. b.) Der skal tages stilling til hvorvidt vi skal afholde Nål og Skål til sommer, samt 

hvornår det skal ligge. (I år ligger Roskilde Festival tidligt, det tænkes ind i 

planlægningen).  

 

Såfremt RB ønsker en gentagelse, kommer Regionskontoret med et oplæg på næste møde 

og evt. forslag om arbejdsgruppe 

Beslutning 

Miran kommer med følgende bemærkninger forud for mødet:  

•  Eventet ligger for tidligt, de fleste er i arbejde og arbejder til 16-17 stykker. Så hvis det 

havde ligget fra 18-20 eller 19-21 var de kommet.  

• Eventet må gerne meldes ud mere end en måned før, da folk allerede ligger planer om 

rejser eller arbejde i februar eller juli.  

• Fedt at der er et event fra danske fysioterapeut. Men der er også dimissionsarrangement på 

KP, som ikke må ligge oveni eller for tæt på.  (Det skal være soleklart at det er danske 

fysioterapeuter der står for dette event).  

 

- Bestyrelsen tilkendegiver at det vil være ønskeligt , at Nål & Skål fremover skal 

koordineres med region Sjælland (samt de andre regioner). Line følger op med de 

øvrige RF, der har evaluering på et kommende møde. 

 

- Bestyrelsen konkluderer, at det overordnet et godt arrangement. Det er for tidligt at 

skyde ned og håber det vil  vokse.  

 

- Kahoot fungerede og var sjovt. Bordene fungerede også godt.  

 

- Kun halvdelen af bestyrelsen skal deltage til Nål & Skål næste gang (kan 

koordineret med sommerferie planer). Bestyrelsens kræfter økonomiseres 

 

- Fint med gæster udefra som ”stande”  PKA inviteres med og kan  stå sammen med 



PFA. 

 

- Dimissionen er d. 29 – 30 – for ikke at konkurrere med sommerferieplaner foreslår 

Charlotte, Robert-Jan og Bente at vi afholder Nål & Skål Sommer til august. Line 

tager det med til RF møde mhp. fælles plan og dato. Regionskontoret følger op der 

efter.  
 

5. Pause  

 

6. Folkemøde  

Indstilling 

a. RB drøfter oplæg omkring FM23 og tager status til 

efterretning 

b. RB beslutter evt. praktiske ting vedr. status på planlægning af  

FM23  

c. RB beslutter nyt medlem til planlægningsgruppen 

Indhold 

Ad. a RB får status på planlægningen af de praktiske v/Line 

Ad. b. evt. beslutningspunkter, der udspringer af drøftelser på 

baggrund af orientering. 

Ad. c. Mens Katja er på barsel er der behov for en ekstra person 

i planlægningsgruppen. Gruppen består ud over Katja af, Line 

og Rasmus. 

_________________ 

Regionsbestyrelsen deltager i Folkemødet 2023, det besluttede 

RB på mødet d. 2.12.2021. RB var sent ude i 22, hvorfor RB 

besluttede at udsætte deltagelsen til FM23. På mødet d. 31.8. 22 

blev der nedsat en arbejdsgruppe bestående af Line, Katja og 

Rasmus. Planlægningsgruppen havde møde d. 24.11.2022 med 

deltagelse af Katja og Line. 

 

Til drøftelsen, se bilag med oplæg fra arbejdsgruppe 

 

Se i øvrigt udklip fra referat af møde d. 31.8.22: 

RB beslutter overnatningssted 

Videre planlægning af Folkemødet, og hvad RBs deltagelse på 

Folkemødet skal indebære, sker på et senere RB-møde. 

Til orientering blev der på RB-mødet d. 02.12.2021 nedsat en 

arbejdsgruppe bestående af Rasmus, Katja og Line. 

Tidligere arbejdsgruppe; Katja, Line og Rasmus holder oplæg til 

resten af bestyrelsen, de finder ud af om der er brug for et ekstra 

medlem. 

Meld gerne ind. 

Ydermere skal RB forholde sig til deltagelse på Folkemøde over 



en kommende årrække. 

Af hensyn til booking af overnatningssteder kan det give mening 

at booke det samme sted til mere end et år allerede nu. 

Der findes overnatningssted til folkemødet. 

Vi bor sammen med Nordjylland og Sjælland, da de heller ikke 

kommer fuldtallige. 

Det er en lejlighed hvor der kan være 6, hvis vi ender med at 

blive mere end 6 er Line villig til at sove i telt. 

Der bookes elcykler/cykler. Overnatningsstedet ligger 7-8 km 

væk og så kan vi lade bilerne stå. 

Beslutning 

- To ekstra til planlægningsgruppe:  

Børge Bo og Mie melder sig 

De får indkaldelse fra Line så der er møde inden påske 

 

- SoMe kursus: ingen melder sig til dette 

Det vigtigste ved SoMe, er en synliggørelse af, at 

bestyrelsen er på folkemødet. 

Bestyrelsen mener, at twitter er det mest relevante medie til 

Folkemødet 

 

Charlotte deltager gerne i en form for videnformidling, men 

forpligter sig ikke til SoMe 

 

- Der besluttes en fælles og samlet evaluering efter 

sommerferien 

 

- Bestyrelsen beslutter efter Lines forslag, at det efter 

2024, kun er hvert andet år RB deltager på folkemødet. –  

 

- Bestyrelsen vil gerne have Instagram bliver tilkoblet 

Facebook – så man ikke behøver opslag to gange. 

Regionssekretær følger op. 

 

- Bestyrelsen takker for rigtig god oversigt forud for 

mødet  

 

7. Pause 

 

8. Klargørelse til rundringning på næste møde  

 

Indstilling 
Bestyrelsen skal forberede sig på klare og skarpe svar på, 

hvorfor man skal være medlem af DFys.  

Indhold 

Bestyrelsen tager en temadrøftelse som forberedelse på 

dimittendrundringningen d. 12. april (20 min). Herunder 

gennemgang af hjemmesiden. 



 

Bestyrelsen beslutter argumenter om hvorfor man skal være 

medlem, som skrives ned på talepapir (15 min) 

 

Yrsa skriver ned og udvikler talepapir som gives forud for 

rundringningen ved næste møde 

 

Inspiration til argumenter fra mødet d. 7.12: 

1. Man er en del af fagligt fællesskab. 

2. Man har gode muligheder for at netværke ift. sine 

kommende profession, med nogle som allerede er i 

professionen.  

3. Det er et kæmpe arbejde at drifte en overenskomst. Hvis 

man vil nyde godt af de lønninger, er det en selvfølge, at 

man er med i en fagforening. 

4. Man kan nyde godt af forsikringer og medlemsfordele 

som betyder noget for sikkerheden i dagligt gøremål og i 

praktikken. 

5. Der er mulighed for at præge ens kommende 

arbejdsmarked, og skabe fundament i det kommende 

arbejdsliv. Løn, vilkår osv. 

Uddrag fra sidste mødes referat:  

• Bestyrelsen ønsker at få at vide hvad der konkret er 

muligt, at få tilbudt af DFys 

• Bestyrelsen ønsker at styrke og koordinere, hvad det er, 

der siges, når folk spørger, hvorfor man skal være 

medlem af DFys. 

• Børge Bo foreslår et kvarters gennemgang af 

hjemmesiden. 

Hvad de studerende bruger hjemmesiden til fra mødet 18.1 

• Forsikring (engangsviden) 

• Halvdelen ved ikke, at man kan få hjælp til kontrakter 

• De bruger hjemmesiden til måleredskaber 

• De vidste ikke der var mulighed for gratis webinar 

• Miran forslår en omstrukturering af hjemmesiden - kan 

der være et felt helt øverst, der hedder studerende (en del 

af hjemmesiden, der kun er for de studerende) 

o Line tager forslaget med men oplyser samtidig 

om brugertilpasset log-in 

• Introduktion til fagforening er meget kort - bedre tid og 

bedre tidspunkt 

• Hjemmesiden skal gøres sexy for de studerende 

 



Beslutning 

- RHS laver et mere detaljeret ringeark med 

mulighed for bestyrelsen at skrive ned hvem de 

får fat i, hvor mange der er i arbejde, og hvor 

mange som kunne bruge vores hjælp. 

Afkrydsningsskema. Der skal være plads til 

noter. 

 

- Bestyrelsen har ikke nogen specifikke ønsker til 

talepapir og ønsker at RHS laver et papir med de 

ting, som stod i indholdet til i dag (”indhold” 

beholdes derfor under dette punkt til færdigt 

referat). 

 

- RHS-sender skriv ud til dimittenderne på 

forhånd. Her skal det gøres klart, at det er RB, 

som er interesserede i dem og ikke omvendt.   
 

9.  Pause  

 

10.  Forberedelse til generalforsamling 
 

Indstilling 

a. RB tager status på planlægningen til efterretning 

b. RB tilkendegiver, hvem der ønsker genvalg 

c. RB drøfter ønsker til vinkel Laus Høgedahl skal give sit 

oplæg 

Indhold 

Ad. a. Regionskontoret giver en kort status på planlægningen af 

GF som RB kan drøfte og tage stillig til evt. forhold, der skal 

tænke med i planlægningen. 

Ad. b. Mhp formidling bedes RB medlemmerne tilkendegive 

om, de er afklaret mht ønske om genvalg. Det behøves ikke, 

man kan vente til GF. 

Ad. c. Regionskontoret skal frem til GF tale med Laust 

Høgedahl om vinklen på hans 60 min. oplæg.  

Dette for at sikre en vis rød tråd og relevans i forhold til GF og 

medlemmerne i Region Hovedstaden. 

Drøftelse 

Uden medlemmer ingen overenskomst. Det kan være farligt for 

overenskomster, hvis vi ikke har fat  i medlemmerne – vigtigt 

for Charlotte at oplægsholder  ikke maler fandne på væggen, 

men holder fast i vigtigt budskab om hvorfor vi skal være med – 

hvis han kan, inddrage perspektiver i vores medlemskab af  AC 

(mange spørgsmål fra TR omkring hvad de kan tilbyde) 

 

Line: håber at dem som kommer til GF skal kan blive bekræftet i 

at det er en værdi, at tænke solidarisk og kollektivt – Oplægget 

skal helst ikke virke drænende lige inden vi skal til middag. 



 

Jesper: han må have nogle bud på hvem der er lykkedes og hvad 

man så kan gøre. Han skal snakke til medlemmet og ikke til 

regionsbestyrelsen 

Beslutning 

  

- Bestyrelsen synes, at det er god skik at melde ud 

på forhånd om folk er på valg og om der ønskes 

genvalg. RHS sørger for dette bliver formidlet i 

den direkte invitation. 

 

- Det ønskes, at kursusplatformen bliver rettet så 

der kommer max deltagerantal på middag men 

ikke selve GF eller Jubi. RHS undersøger hvad 

der er muligt. 

 

- Oplægsholder skal informeres om oplæg fra 

Arbejdermuset mhp at sikre en rød tråd.  

 

 

Bestyrelsen opfordrer i øvrigt til at oplægget 

indeholder en take-home-message fra Laust 

Høgedahl 

 

Oversigt over genopstilling af bestyrelsen 

 

Genopstiller:  

- Katja 

- Jesper 

- Børge Bo 

- Bente 

- Mie 

- Tilde 

- Rasmus 

 

Genopstiller ikke: 

- RJ 

- Mikkel 

- Per T (ikke afklaret) 

 

Valgt på andet mandat: 

- Anders (valgt) 

- Charlotte (valgt) 

- Miran (studenterobservatør) 

- Per N (SU-repræsentant) 

 

 

 

  



 

11.  Budget og regnskab  

 

Indstilling 

a. RB drøfter Regnskab 2022  

b. RB forholder sig til regionens budget 2023 i forhold 

til planlagte arrangementer og forventninger til aktivitet. 

Beslutning Godkendt af RB 

 

12. Eventuelt  

Intet til eventuelt 

13. Kommunikation (5 min) – D & B 

 

Indstillling 

RB forholder sig til mødets indhold og beslutter; 

a.  hvad er hovedpunkterne fra dagens møde, som 

regionssekretær skal formidle til diverse SoMe medier? 

b. anden opfølgning på mødet fra RB medlemmer, RHS 

eller RF 

Indhold Som indstillingen 

Drøftelse  

Beslutning 

RHS formidler på SoMe følgende:  

 

- Bestyrelsen forbereder folkemøde 

- Bestyrelsen klapper sig selv på skulderen ift. Nål 

og Skål og informer om, at de snart hører fra os 

igen, da vi ringer rundt til næste møde 

- Bestyrelsen forbereder generalforsamling 

- Bestyrelsen efterlyser kritiske revisorer obs. 

Sprog: (medlemskontrollør) 

 

14. Fremtidige møder + emner til næste dagsorden  

Bestyrelsens næste møde: 12.04 m. dimittendopkald 

Regionskontoret sender en mail ud ift. ny dato af møde inden sommerferien 

 

Kommende møder: 

Onsdag d. 12. april 
Holmbladsgade 70C m. 

dimmitendopkald 

kl. 14.00-

20.00 

Datoer bliver lagt ud til på 

Doodle 

Rosenborggade 1B med 

sommerafslutning  

kl. 14.30-

18.00 

 


